
21403 12 دی   | چهارشــنبه   3254 رویدادســال دوازدهــم | شــماره  
w w w . s h a h r v a n d - n e w s p a p e r . i r

بزرگداشت پنجمین سالگرد شهادت حاج قاسم 
سلیمانی با سخنرانی رهبر انقلاب برگزار می شود

با  فردا  سلیمانی  قاسم  حاج  سپهبد  شهادت  سالگرد  پنجمین  بزرگداشت 
سخنرانی رهبر انقلاب در حسینیه امام خمینی)ره( برگزار می شود.

 در آستانه  پنجمین سالروز شهادت شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی فرمانده 
فقید نیروی قدس سپاه پاسداران انقلاب اسلامی، خانواده های این شهید عزیز و 
همراهانش، خانواده های شهدای تشییع در سال ۹۸ و خانواده های شهدای حادثه 

تروریستی سال گذشته  کرمان، با رهبر معظم انقلاب اسلامی دیدار خواهند کرد.
در این دیدار که در حسینیه امام خمینی)ره( برگزار می شود، جمعی از خانواده های 
معظم شهدا، ایثارگران و فعالان حوزه مقاومت نیز حضور خواهند داشت و شنونده  

بیانات حضرت آیت الله خامنه ای خواهند بود.

پزشکیان در دیدار مجمع نمایندگان سمنان عنوان کرد

یا  ضرورت تغییر پایتخت از تهران به یک شهر در کنار در
رئیس جمهور در دیدار مجمع نمایندگان استان سمنان با بیان اینکه سمنان 
یکی از استان هایی است که ظرفیت های بسیاری برای توسعه دارد، گفت: دولت 
اراده دارد که توانایی های بالقوه این استان را به منصه ظهور برساند، اما مدیران 
استان باید خود به میدان بیایند و با استفاده از پتانسیل های موجود تلاش کنند این 
ظرفیت ها فعال شود و نباید صرفا به بودجه ای که دولت به این استان می دهد متکی 
شوید. مسعود پزشکیان با اشاره به مشکل کمبود آب که از سوی یکی از نمایندگان 
ح شده بود، اظهار کرد: مشکل کمبود آب به یک منطقه در یک  استان سمنان مطر

استان یا حتی یک استان محدود نیست و به معضل ملی تبدیل شده است.
وی به موضوع تغییر پایتخت از تهران به یک شهر در کنار دریا پرداخت و افزود: یکی 
از دلایلی که ما را بر آن داشته است تا به موضوع تغییر پایتخت بیندیشیم، نابرابری 

میان منابع و مصارف در تهران است.
پزشکیان در ادامه »مدرسه سازی« و »اصلاح نظام آموزشی« را جزو اولویت های 
دولت چهاردهم اعلام کرد و گفت: تصمیم داریم با کمک خیرین مدرسه ساز و مردم 
در تمامی نقاط کشور کمبود فضاهای آموزشی را برطرف کنیم و اصلاح نظام آموزشی 

هم در دستور کار قرار دارد.

ین: به هماهنگی با وزارت خارجه ایران برای ازسرگیری  بحر
روابط ادامه می دهیم

وزارت خارجه بحرین اعلام کرد: بحرین در سیاست خارجی خود رویکردی متوازن 
براساس دفاع از حاکمیت و استقلال و دستیابی به منافع ملی و ارتقای جایگاه 
حسن  اصول  به  همچنین  بحرین  می کند.  اتخاذ  خود  بین المللی  و  منطقه ای 
همجواری و عدم مداخله در امور داخلی سایر کشورها متعهد است و بر تقویت روابط 

و تحکیم همکاری و گفت وگو از طریق احترام متقابل و درک مشترک تمرکز دارد.
طبق گزارش روزنامه الایام بحرین، این وزارتخانه در پاسخ به سؤال ممدوح عباس 
الصالح، عضو پارلمان، اعلام کرد: بحرین طبق دستورات حمد بن عیسی آل خلیفه، 
آل خلیفه، ولیعهد  پادشاه بحرین، و پیگیری مستمر از سوی سلمان بن حمد 

اهمیت زیادی به روابط دیپلماتیک با تمام کشورها می دهد.
این وزارتخانه درباره روابط دیپلماتیک بین بحرین و جمهوری اسلامی ایران اعلام 
کرد که به هماهنگی با وزارت خارجه ایران برای ایجاد چارچوب های قانونی لازم برای 

ازسرگیری روابط دیپلماتیک بین دو کشور ادامه می دهد.
این وزارتخانه اعلام کرد سفرهای متقابل بین دو کشور در رسیدن به توافقی 
برای ازسرگیری گفت وگوها جهت ازسرگیری روابط دوجانبه با تأکید بر لزوم پایبندی 
به اصول اساسی روابط بین المللی و حسن همجواری که برای حفظ ثبات منطقه و 

توسعه اقتصادی آن لازم است، نقش داشته است.

مهاجرانی: با افزایش سرمایه اجتماعی می توانیم 
یم چالش های بیرونی را پشت سر بگذار

 سخنگوی دولت با تأکید بر اینکه دولت با افزایش سرمایه 
اجتماعی می تواند چالش های بیرونی را پشت سر بگذارد، 
گفت: امروز در فضای اقتصادی و اجتماعی، ناآرامی هایی 
وجود دارد اما باید تلاش کنیم، خبر خوب به مردم برسانیم 
و حال همه را خوب کنیم. فاطمه مهاجرانی در نخستین 
همایش روابط عمومی های دستگاه های اجرایی در دولت 
وفاق ملی، ضمن تشریح وظایف روابط عمومی ها، گفت: کارکرد روابط عمومی ها در 

طول سال ها متناسب با تغییر نقش و کارکرد رسانه عوض شده است.
وی تأکید کرد: یکی از مواردی که جزء وظایف پنهان روابط عمومی هاست. افزایش 
درست  کارکردهای  بتوانند  روابط عمومی ها  که  به نحوی  است.  اجتماعی  سرمایه 
سازمان را منتقل کنند و نقدهایی را که به عملکرد سازمان وارد است بشنوند و 

منتقل کنند می توانند جایگاه سازمان را ارتقا دهند.
سخنگوی دولت افزود: اگر ما امروز با موضوعی به نام سرمایه اجتماعی مواجه 
هستیم و جلوگیری از کاهش سرمایه اجتماعی وظیفه ای است که برای خودمان 
تعیین کردیم، یکی از دلایل این امر این است که جدا از ناکارآمدی هایی که وجود 

داشته عملکرد خوبی را که داشته ایم نتوانستیم به اندازه کافی منتقل کنیم.

 ادامه بررسی بودجه ۱۴۰۴ 
در مجمع تشخیص مصلحت نظام

جلسه  پنجمین  در  نظام،  مصلحت  تشخیص  مجمع  نظارت  عالی  هیأت 
با  نداشتن  مغایرت  یا  انطباق  جهت  از   ۱۴۰۴ بودجه  لایحه  بررسی  فوق العاده، 

سیاست های کلی را ادامه داد.
در جلسه فوق العاده هیأت عالی نظارت به ریاست علی لاریجانی و با حضور اکثریت 
اعضا و نمایندگان دولت، مجلس و ستاد کل نیروهای مسلح، بررسی مغایرت لایحه 

بودجه ۱۴۰۴ کل کشور با سیاست های کلی نظام ادامه یافت.
بنا به نظر کمیسیون اقتصادی مجمع که گزارش آن در این جلسه ارائه شد، ۱۲بند 

از تبصره های  ۲و۳ بودجه ۱۴۰۴ مغایر سیاست های کلی ابلاغی بود.
نمایندگان  نظر  استماع  و  مجمع  اقتصادی  کمیسیون  گزارش  ارائه  از  پس 
رئیس کمیسیون تلفیق مجلس، سازمان برنامه و بودجه و ابراز نظر اعضای هیأت 
عالی نظارت، ۲ مورد از ۱۲ مورد مغایرت با سیاست های کلی گزارش شده از ناحیه 
کمیسیون اقتصادی مجمع را مغایر با سیاست های کلی نظام تشخیص داد و ۲ 
مورد دیگر را هم دارای ابهام دانست. این مغایرت ها و ابهامات باید از سوی مجلس 
شورای اسلامی مرتفع شوند. این هیأت صرفا مصوبه مجلس درخصوص »میزان 
سهم دولت از منابع حاصل از صادرات نفت خام، میعانات گازی و خالص صادرات 

« را مغایر سیاست های کلی نظام قانونگذاری دانست. گاز
براساس مقررات نظارت، مصوبات مجلس شورای اسلامی درخصوص بودجه 

باید با سیاست های کلی ابلاغ شده توسط مقام معظم رهبری، انطباق داشته باشد.

حضرت آیت الله خامنه ای در پیامی به نشست 
و  رئیس  حضور  با  که  ملی  رسانه  تحول  افق 
مدیران سازمان صداوسیمای جمهوری اسلامی 
بی بدیل  نقش  بر  است،  شده  برگزار  ایران 

رسانه ها در پیکارهای کنونی جهان تأکید کردند.
ایشان توانایی رساندن پیام و روایت واقعیت 
را عاملی مهم تر از ابزارهای نظامی در تعیین پیروز 
ابتکار  و  تلاش  دقت،  خواستار  دانسته  میدان 

بیشتر در عرصه رسانه شدند.
زیر  ح  به شر اسلامی  انقلاب  رهبر  پیام  متن 

است:
»بسمه تعالی

جناب آقای جبلی
شما و این حضرات نقش بی بدیل رسانه و 
تبلیغ را در پیکارهای کنونی جهان -که بیش از 

همیشه است- می دانید.

امروز پیروزی یک طرف را توانایی او در گرفتن و 
رساندنِ پیام و روایت او از واقعیت، رقم می زند؛ 
بسیار پیش و بیش از آنکه ابزارهای نظامی وارد 
میدان شوند و در آن اثر بگذارند. ما در این عرصه 
مهم باید دقت و تلاش و ابتکار خود را مضاعف 

کنیم، این پیام من به این همایش است.
سید علی خامنه ای

»۱۴۰۳/۱۰/۱۰

رهبر انقلاب: امروز پیروزی را توانایی در گرفتن و رساندن پیام و روایت از واقعیت رقم می زند

رمز پیروزی در پیکارهای امروز جهان
اخبار روز

معاون اول رئیس جمهور گفت: ما یک تجربه موفق 
را در تک نرخی کردن ارز داشتیم و این کار یعنی سلامت 
اقتصاد و حذف رانت؛ ارزی که در خریدها به حساب 
مردم گذاشته می شود، غیراز کالاهای اساسی، ارز آزاد 

است.
شورای  همایش  نخستین  در  عارف  محمدرضا 
کشور  اجرایی  دستگاه های  روابط عمومی  هماهنگی 
در دولت وفاق ملی با اشاره به اینکه در دولتی هستیم 
باورهای  و  اعتقادات  در  ریشه  ملی  وفاق  شعار  که 
رئیس جمهور دارد، گفت: امروز از شعار وفاق ملی پاسخ 
گرفتیم و این موضوع را در بین نهادهای مختلف حس 
می کنیم؛ این در حالی است که در گذشته زمانی که گرهی 
در امور به وجود می آمد آن گره را کور می کردیم و سپس از 

دیگران می خواستیم که این گره را باز کنند.

ناترازی ها مربوط به اکنون است یا گذشته؟
را به چالش  عارف گفت: باید در ناترازی ها دولت 
با   سال جاری  شهریور  در  تنها  آیا  که  بکشانید 
ناترازی های آب و برق و گاز روبه رو بودیم و یا محصول 
گذشته است؟ در آینده نیز با بحران جدی آب روبه رو 
زمینه  این  در  روابط عمومی ها  باید  که  بود  خواهیم 
کمک کنند تا چه اقداماتی برای حل این ناترازی مهم 

اتخاذ کرد.
وی با اشاره به اینکه باید برای جامعه پاسخ می دادیم 
چیست،  گذشته  روزهای  در  اخیر  نوسانات  علت  که 
به تجربه موفق دولت اصلاحات در زمینه ارز اشاره کرد 
سلامت  به  ارز  کردن  نرخی  تک  موفق  تجربه  گفت:  و 
اقتصادی و حذف رانت منجر می شود چرا که در سبد 
خرید مردم ارز آزاد به جز کالاهای اساسی محاسبه می شود 

و اگر تولید کننده و وارد کننده ارز دیگری دریافت می کند 
مابه التفاوت آن به مردم داده نمی شود و تجربه موفق تک 
نرخی کردن ارز در دولت اصلاحات با چندین سال پس از 

اتمام آن دولت دنبال می شد.
معاون اول رئیس جمهور تصریح کرد: سیاست جدید 
اقتصادی دولت در تک نرخی کردن ارز راهبرد درستی 
بود اما مشکل در زمان اجرا به وجود آمد و جهش در ارز 

نیمایی در بازار غیررسمی ارز اثر می گذارد.
عارف با تأکید بر اینکه مبنای حرکت دولت چهاردهم 
را  کار کارشناسی است، گفت: نخبگان جامعه دولت 
کمک کنند و در اداره امور نظر بدهند چرا که یک سیستم 
با یک ورودی همیشه جواب نمی دهد و باید نخبگان در 
شرایط و مسائل مختلف و در فضای تعاملی آمادگی کمک 

به دولت داشته باشند.

در نخستین همایش شورای هماهنگی روابط عمومی دستگاه های اجرایی کشور

عارف: ارز باید تک نرخی شود

رئیس جمهور در پاسخ به دغدغه برخی 
از اعضای اتاق بازرگانی مبنی بر رفع موانع 
تصمیم گیری  از  اقتصادی،  فعالان  برای 
لایحه  مجدد  بررسی  برای  شده  انجام 
FATF در مجمع تشخیص مصلحت نظام 
بتوانیم  که  امیدواریم  گفت:  و  داد  خبر 
برای  را  بستر  مشترک  همکاری های  با 
سهولت در فعالیت های اقتصادی ایجاد 
با  نشستی  در  پزشکیان  کنیم.مسعود 
اعضای اتاق بازرگانی ایران، ضمن تشریح 
بین المللی،  بحران های  ایجاد  موضوع 
به مهم ترین موضوع کشور یعنی بحث 
ناترازی در حوزه انرژی نیز اشاره کرد و اظهار 
و  روزانه  به صورت  دولت  در  ما  داشت: 
حوزه  در  ناترازی  حل  موضوع  هفتگی 
انرژی را پیگیری می کنیم و در جلسات و 
دانشگاهیان  با  مشترک  نشست های 
راه های  خصوصی،  بخش  فعالین  و 
برون رفت از این معضل را مورد ارزیابی قرار 
می دهیم.پزشکیان با اشاره به اینکه باید 
در کنار یکدیگر تلاش کنیم تا ناترازی های 
دولت  کرد:  تصریح  شود،  حل  موجود 
چهاردهم وارث برخی مشکلات است، اما 
ما همواره پاسخگویی به مردم را وظیفه 
را  خود  تلاش  تمام  می دانیم.  خودمان 
به کار گرفته ایم تا با تمهیداتی که خواهیم 
بروز  از  روش ها،  اصلاح  با  و  اندیشید 
مشکلات احتمالی مشابه در تابستان و 

زمستان سال آینده جلوگیری شود. 

مردم؛ مهم ترین  صمیمانه  همراهی 
از  عبور  برای  دولت  موفقیت  عامل 

ناترازی ها
 رئیس جمهور ضمن اشاره به قطع 

امسال،  پاییز  در  خانگی  شبکه  برق 
صبوری، بردباری و همراهی صمیمانه 
موفقیت  عامل  مهم ترین  را  مردم 
ناترازی ها  بحث  از  عبور  برای  دولت 
دانست. وی در جمع بندی این بخش 
از سخنان خود با تأکید بر اینکه عزم 
سوخت  قاچاق  با  مبارزه  برای  دولت 
سوخت  منابع  گفت:  است،  جدی 
ج  کشور به صورت قاچاق از مرزها خار
جدی،  عزم  با  دولت  لذا  می شود، 
مقابله با این موضوع را در دستور کار 

خود دارد.

جلوی قاچاق روزانه چند میلیون لیتر 
سوخت را می گیریم

به  اشاره  با  همچنین  رئیس جمهور 
آمار قاچاق روزانه سوخت گفت: هر چه 
با خودم کلنجار می روم می بینم که برای 
برای  پاسخی  منابعی،  رفت  هدر  چنین 
مردم ندارم؛ جلوگیری از قاچاق سوخت و 
این شکل هدر رفت ثروت کشور، دستور 
صریح رهبر معظم انقلاب اسلامی و آزمون 

ولایت مداری یک یک ما مسئولان است.
ستاد  جلسه  در  پزشکیان  مسعود 
مبارزه با قاچاق کالا و ارز، با بیان اینکه روال 

موجود که باعث وقوع قاچاق روزانه چند 
۱۰میلیون لیتر سوخت شده، یک فاجعه 
داشت:  اظهار  است،  ناکارآمدی  گواه  و 
برای بنده نه حتی به عنوان رئیس جمهور، 
بلکه به عنوان یک شهروند ایرانی نیز به 
هیچ وجه قابل قبول نیست که بگویند 
از چرخه ای که تولید و توزیع آن در دست 
بین ۲۰تا ۳۰میلیون  روزانه  خود ماست، 

لیتر سوخت قاچاق می شود!

آیا مردم از ما می پذیرند که برای مدیریت 
مصرف انرژی، گاز و برق صنایع را قطع 

کنیم!
برنامه ریزی های  رئیس جمهور 
نیز  را  مشکل  این  حل  برای  بلندمدت 
ناکارآمد توصیف کرد و با تأکید بر اینکه باید 
ظرف مدت کوتاهی راهکارهای عملیاتی 
مؤثر برای رفع این معضل طراحی کنیم، 
سوخت  از  حجمی  چنین  وقتی  افزود: 
قاچاق می شود و نمی توانیم جلوی آن را 
بگیریم، آیا مردم از ما می پذیرند که برای 
مدیریت مصرف انرژی، گاز و برق صنایع 
را قطع کنیم! پزشکیان با تأکید بر اینکه 
راهکار مؤثر رفع این مشکل این نیست 
که سراغ کسانی برویم که به هر دلیل، در 
حلقه پایانی در شکل گیری این معضل 
آنها،  معاش  تهدید  با  و  هستند  درگیر 
مشکل دیگری ایجاد کنیم، تصریح کرد: 
باید سرچشمه های ایجاد این وضعیت 
را اصلاح کنیم؛ به رئیس ستاد مبارزه با 
که  می دهم  ماموریت  ارز  و  کالا  قاچاق 
برگزاری  با  ماهه  یک  زمانی  بازه  یک  در 
جلسات منظم و فشرده، موضوع را به 
به  تقسیم،  درگیر  بخش های  تناسب 
کرده،  کارشناسانه  بررسی  مجزا  شکل 
منشا و ریشه های مشکل در هر بخش را 
شناسایی و برای آنها با کمک کارشناسان 

راهکارهای اجرایی طراحی کنند.

قطعا جلوی اتلاف و قاچاق ثروت های 
کشور را خواهیم گرفت

رئیس جمهور با بیان اینکه به جای تکرار 
این موضوع از پشت تریبون باید به دنبال 
خاطرنشان  باشیم،  آن  ریشه ای  رفع 
کرد: هر دستگاهی در حوزه مسئولیت 
خود در زمینه جلوگیری از اتلاف منابع و 
ثروت های کشور یک گام به جلو بردارد؛ 
به عنوان مثال، با جدیت برای شناسایی 
واحدها، خودروها، تجهیزات و هر بخش 
دارد،  سوخت  سهمیه  که  دستگاهی  و 
اما یا فعال نیست، یا نتیجه فعالیت ها 
و تولیدات آن به نسبت میزان سوخت 
یارانه ای دریافتی به صرفه نیست و یا به 

میزان مقرر فعالیت ندارد، اقدام کنید.

FATF و  آزمون دوباره  مجمع 

محســن دهنــوی، رئیــس مرکــز ارزیابــی و نظــارت راهبــردی اجــرای سیاســت های 
کلــی نظــام، درخصــوص طــرح موضوع بررســی مجــدد FATF در مجمع تشــخیص 
نظــام گفــت: آقــای رئیس جمهــور نامــه ای خدمــت مقــام معظــم رهبری نوشــتند 
مجمــع  کار  دســتور  در  بررســی  جهــت   

ً
مجــددا  FATF کردنــد  درخواســت  و 

تشــخیص مصلحــت نظــام قــرار بگیــرد. FATF  دو بخــش دارد کــه یــک بخــش 
آن بــه CFT و بخــش دیگــر آن بــه پالرمــو شــهرت دارد، ایــن موضــوع در گذشــته 
در دو مرحلــه در صحــن مجمــع مطــرح شــده اســت و در هــر دو مــورد به دلیــل 
فضــای منفــی کــه وجــود داشــته اســت، رأی گیــری صــورت نگرفتــه اســت. وی 
افــزود: طبــق قانــون نیــز وقتــی مجمــع تشــخیص مصلحــت نظــام درخصــوص 
شــورای  می شــود،  تأییــد  نگهبــان  شــورای  نظــر  نکنــد،  اظهارنظــر  موضوعــی 
نگهبــان نیــز بــه ایــن موضــوع ایــراد گرفتــه بــود، در نتیجــه در نهایت این مســئله 
بــه تصویــب نرســیده بــود. در زمــان آقــای روحانــی نامه ای خدمت رهبری نوشــته 
شــد و درخواســت بررســی مجــدد FATF را داشــتند کــه در ایــن بــازه نیــز مجمــع 
بــا ایــن مســئله موافقــت نکرد.دهنــوی گفــت: ایــن موضــوع مســکوت مانــد و 
در ایــن دوره آقــای پزشــکیان درخواســت مجــدد بررســی آن را دادنــد، بنابرایــن 
آن چیــزی کــه مطــرح شــده، بررســی مجــدد FATF در مجمع تشــخیص مصلحت 
نظــام اســت کــه ایــن موضوع نیــز به معنای موافقت و قانونی شــدن آن نیســت، 
ایــن مســئله بایــد رونــد خــود را طــی کنــد و تقاضــای مــا این اســت که مســئولان و 
نماینــدگان بــا ســخنان خــود اوضــاع بازارهــا را تحت تأثیــر قــرار ندهنــد، بایــد اجــازه 

داد فراینــد ایــن موضــوع رونــد خــود را طــی کنــد.

 FATF ابلاغ بررسی مجدد
به مجمع تشخیص مصلحت نظام

رئیس جمهور 
برنامه ریزی های بلندمدت 
برای حل این مشکل را نیز 
ناکارآمد توصیف کرد و با 
تأکید بر اینکه باید ظرف 
مدت کوتاهی راهکارهای 
عملیاتی مؤثر برای رفع 
این معضل طراحی کنیم، 
افزود: وقتی چنین حجمی 
از سوخت قاچاق می شود 
و نمی توانیم جلوی آن 
را بگیریم، آیا مردم از ما 
می پذیرند که برای مدیریت 
مصرف انرژی، گاز و برق 
صنایع را قطع کنیم

رئیس جمهور در  دیدار با اعضای  اتاق بازرگانی  از ابلاغ بررسی مجدد لوایح  پالرمو  و CFT  به مجمع تشخیص مصلحت خبر داد


